
Protokół Nr XXI/12
z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej  26 października  2012 r. 

  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard Szczeciński 

Przewodniczący Rady Gminy Edwarda Kosmal  o godz. 10  00 otworzył obrady XXI sesji Rady 
Gminy Stargard Szczeciński .
Po powitaniu oświadczył ,że zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło  15 radnych  , 
co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób , stanowiło quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji i uchwał .
W obradach  sesji  uczestniczył  Wójt  Gminy  Kazimierz  Szarżanowicz  ,  Zastępca  Wójta  Jerzy 
Makowski,  Skarbnik Gminy Wiesława Łoch , Sekretarz Gminy Danuta Żygadło  i sołtysi zgodnie z 
listą obecności . 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu .
Obradom sesji przysłuchiwali się przedstawiciele prasy lokalnej oraz  radca prawny Roman Janił . 
W obradach sesji uczestniczyli również mieszkańcy gminy. 
Protokół Nr XX/12 z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 28 września  2012 r.  został 
przyjęty przez radę bez odczytywania tj. - 15 głosami „za” , „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się 
„ 0” .
Wobec braku uwag do porządku obrad XXI sesji  Rady Gminy -Przewodniczący Rady  Gminy 
Edward Kosmal  poddał porządek obrad pod głosowanie w wersji otrzymanej przez radnych i rada 
w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za”, „przeciw” 0 i głosy 
„ wstrzymujące się „ 0- przyjęła porządek obrad XXI sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński   w 
brzmieniu jak niżej : 
1. Sprawy regulaminowe:

- otwarcie obrad XXI sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XX z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu
  28 września  2012 r.  
- zatwierdzenie porządku obrad

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
4.Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 
5.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych 
6.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady Gminy Stargard Szczeciński 
7.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady Gminy Stargard Szczeciński 
8.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
   zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Strachocin 
9.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Lipnik 
10.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Sowno
11.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Witkowo Drugie 
12.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Witkowo Pierwsze 
13.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Radziszewo
14.Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
15.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 
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16.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „ Programu współpracy gminy Stargard Szczeciński 
     z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku  
     publicznego w 2013 r. „ 
17.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 r.  
18.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej
     prognozy finansowej 
19.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki  
20.Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 4 , do umowy  
     współpracy w sprawie udziału w przedsięwzięciu pod nazwą „ Ochrona wód jeziora Miedwie 
     poprzez budowę kanalizacji i przebudowę oczyszczalni ścieków na obszarze aglomeracji  
     Stargard Szczeciński „
21.Podjęcie uchwały w sprawie nabycia przez Gminę Stargard Szczeciński lokalu mieszkalnego
     z przeznaczeniem za lokal socjalny   
22.Informacja Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
23.Informacja o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami alkoholowymi w 
     roku 2012 
     Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 
24.Sposób windykacji długów należnych gminie za rok 2011 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
25.Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych
      Informację przedstawia Przewodniczący Rady Gminy i Wójt Gminy   
26.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
27.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
28.Odpowiedzi na interpelacje radnych
29.Wolne wnioski i zapytania
30.Sprawy różne
31.Ustalenie terminu następnej sesji
32.Zamknięcie obrad  sesji
Ad.1 
Jak wyżej.
Ad.2
Interpelacje nie zostały zgłoszone . 
Ad.3
Podjęcie  uchwały  Nr  XXI/175/12  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwał i zapytał czy radni mają uwagi do tego projektu 
uchwały ( Przewodniczący rady  przy każdym projekcie pyta się o uwagi radnych ) .
Radni uwag i pytań nie zgłosili .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „  wstrzymujące się  „ 0 – podjęła uchwałę  Nr XXI/175/12 , która stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu . 
Ad.4
Podjęcie uchwały Nr XXI/176/12 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości   
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” ,
 „przeciw”  0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXI/176/12 , która stanowi
załącznik nr 4 do protokołu . 
Ad.5
Podjęcie  uchwały  Nr  XXI/177/12  w  sprawie  ustalenia  stawek  podatku  od  środków 
transportowych 
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Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i  głosy „  wstrzymujące się  „  0 – podjęła uchwałę  Nr XXI/177/12 ,  która stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu . 
Ad.6 
Podjęcie  uchwały  Nr  XXI/178/12  w  sprawie  uchylenia  uchwał  Rady  Gminy  Stargard 
Szczeciński  
Przewodniczący rady przypomniał, że sprawa ta była długo dyskutowana i wobec braku uwag i 
pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sesji podczas głosowania 13 głosami „za” , 
2 głosami „ przeciw” i 0 głosów „ wstrzymujących się „ - podjęła uchwałę Nr XXI/178/12 , która 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu .
Radny Bogdan Chaładus – powiedział  m.in.  ,że zdecydował się o zabranie głosu po głosowaniu i 
głosował  za   odrzuceniem  tych  dwóch  uchwał  ze  względów  czysto  formalnych   i  dodał  ,że 
występujące   uchybienia  i  usterki  we wcześniejszych  dokumentach przeciągały  by sprawę   w 
nieskończoność . Dalej radny powiedział ,że zarówno on jak i część  kolegów  i koleżanek będą za 
tym, aby przygotować  przy zachowaniu całej procedury nowy projekt . Kolejno radny powiedział o 
tym ,że przeprowadzone  konsultacje z  mieszkańcami wpłynęły na jego mieszane uczucia i dlatego 
czuje  się  przedstawicielem  nie  tylko  jakiejś  części  mieszkańców  gminy,  ale  całej  gminy    i 
stwierdził,  że  interes  ogółu  nie  może  być   ponad  interesem  jednostki.  Jak  zaznaczył   radny 
posadowienie tych wiatraków w odległości kilkuset metrów od zabudowań  pozwoli żyć i dodał ,że 
jest to jego prywatne zdanie . Powiedział radny również o sytuacji gospodarczej  i  m.in. o tym ,że 
gmina ,nie posiada szczególnych  dóbr  jak  poligon  czy przejścia graniczne,  z  których  mogłaby 
pozyskać skutki  finansowe z przeznaczeniem na funkcjonowanie gminy . Radny dodał ,że zniknęła 
inwestycja  w  wysokości  10  %  budżetu  gminy  ,  która  pozwoliłaby  na  prowadzenie  jakiejś 
działalności gospodarczej . Wypowiedź swoją zakończył tym ,że będzie za tym aby rozpocząć cała 
procedurę od nowa .
Ad.7
Podjęcie  uchwały  Nr  XXI/179/12  w  sprawie  uchylenia  uchwał  Rady  Gminy  Stargard 
Szczeciński 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw”  0  i  głosy „  wstrzymujące się  „  0  –  podjęła  uchwałę  nr  XXI/179/12,  która  stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu . 
Ad.8
Podjęcie  uchwały  Nr  XXI/180/12  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Strachocin 
 Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0  i  głosy „wstrzymujące się  „  0  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXI/180/12 ,  która stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu . 
Ad.9
Podjęcie uchwały Nr XXI/181/12 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Lipnik 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0  i  głosy „wstrzymujące się  „  0  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXI/181/12 ,  która stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu .
Ad.10
Podjęcie uchwały Nr XXI/182/12 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Sowno  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
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„przeciw” 0  i  głosy „  wstrzymujące się”  0  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXI/182/12 ,  która stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu . 
Ad.11
Podjęcie uchwały Nr XXI/183/12 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Witkowo 
Drugie    
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Pani Monika Nikołajew sołtys sołectwa Witkowo Drugie zabierając głos w sprawie w/w projektu 
uchwały , a odnosząc się do nazwy ulicy „ Kresowian „ powiedziała m.in ,że mieszkańcy nie godzą 
się  na taką  nazwę  i  na potwierdzenie posiada listę  osób z podpisami,  którzy są  przeciwni  tej 
nazwie . W  tej sprawie odbyło się zebranie powiedziała Pani Sołtys w którym uczestniczyła wraz z 
Wójtem  Gminy  i  nazwę  tą  zebranie  przyjęło  .  Kończąc  swoją  wypowiedź  Pani  Sołtys 
powiedziała ,że chce aby była taka nazwa tej ulicy jaką ludzie obecnie chcą .
Wójt Gminy zabierając głos w tej sprawie powiedział ,że był pomysłodawcą nazwy tej ulicy na 
zebraniu wiejskim  i  uzasadnił dlaczego m.in. jak powiedział wójt  około 70- 80 % pierwszych 
mieszkańców tej miejscowości przyjechało z Kresów Wschodnich i wójt uważa, że należy oddać 
hołd tym mieszkańcom , którzy budowali polskość w tej miejscowości .
Wobec powyższego Wójt Gminy jako osoba przygotowująca projekty uchwał zaproponował, aby w 
projekcie uchwały w § 1. wykreślić pkt 1 lit a i b . tj. 
„1)ulica Kresowian – w skład której wchodzą działki :
a) nr 124/1 – stanowiąca własność Powiatu Stargardzkiego
b) nr 182, 266 – stanowiące własność Gminy Stargard Szczeciński;przebieg ulicy określa załącznik 
graficzny nr 1 do uchwały „
Przewodniczący Rady zapytał się radnych , kto jest za wnioskiem wójta.
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „  0 - przyjęła wniosek wójta .
Kolejno  przewodniczący  rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  Nr  XXI/183/12 
uwzględniający  przyjęty wyżej wniosek . 
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i  głosy „  wstrzymujące się  „  0 – podjęła uchwałę  Nr XXI/183.12 ,  która stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu . 
Ad.12
Podjęcie uchwały Nr XXI/184/12 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Witkowo 
Pierwsze      
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały i zaznaczył ,iż  jest uwaga aby wykreślić w 
nazwie ulicy „ Papieża Jana Pawła II „ słowo „Papieża” .
Wójt Gminy – wyjaśnił ,że zebranie  zaproponowało nazwę ulicy „Jana Pawła II „ ale sprawdzono 
w innych miejscowościach czy  miastach  pełna nazwa ulicy to „ Papieża Jana Pawła II” i dlatego 
jest prośba do sołtysa Pana Mariana Góry będącego również radnym o to, aby pozostawić nazwę 
ulicy tak jak jest w projekcie .
Radny Marian Góra – odpowiedział  ,że skoro w większości miast używana jest  pełna nazwa z 
użyciem słowa „ Papieża „ to niech zostanie tak jak jest w projekcie uchwały .
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0  i głosy „ wstrzymujące się  „ 0 – podjęła uchwałę  Nr XXI/184/12 , która stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu .
Ad.13
Podjęcie uchwały Nr XXI/185/12 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Radziszewo 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXI/185/12 , która stanowi 
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załącznik nr  13 do protokołu . 
Ad.14
Podjęcie uchwały Nr XXI/186/12 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego  
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się  „ 0 – podjęła uchwałę  Nr XXI/186/12 , która stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu .
Przewodniczący rady ogłosił przerwę .
Z obrad sesji zwolnił się Wiceprzewodniczący Rady Bogdan Grabski .
Ad.15 
Podjęcie uchwały Nr XXI/187/12 w sprawie rozpatrzenia wniosku .
Przewodniczący rady odczytał  projekt  uchwały ,  a  następnie  poprosił  Przewodniczącą  Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie stanowiska odnośnie rozpatrzenia wniosku .
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Agnieszka  Lenda  zabierając  głos  w  sprawie  rozpatrzenia 
wniosku  Pana  Sebastiana  Janiak  odpowiedziała  ,że  stanowisko  komisji  jest  takie  ,  aby  nie 
uwzględniać wniosku .
Wobec  powyższego  przewodniczący  rady  przedstawił  uzasadnienie  do  projektu  uchwały 
uwzględniając stanowisko komisji rewizyjnej - o nie uwzględnianiu wniosku - .
Radny Daniel Lesner zabierając głos w/w sprawie i jako Prezes OSP Grzędzice m.in. zaznaczył ,że 
będzie trudno ustalić imienny wykaz strażaków , którzy brali  udział w działaniach pożarniczych od 
2006 r. i dodał ,że najwięcej wyjazdów miało OSP Grzędzice i Żarowo i dodatkowo  powiedział,że 
sam osobiście prowadził  zeszyt przez okres 2 lat .
Wójt Gminy – poinformował , że z uzyskanych informacji ustnych w Komendzie Powiatowej PSP 
wynika,że imienne wykazy strażaków biorących udział w akcjach  są prowadzone od czerwca 
2010 r. . i również wójt przedstawił wysokość wypłaty ekwiwalentu pieniężnego  strażakom OSP 
za roku 2011 i 2012  dodał ,że niektórzy strażacy biorą  udział w akcjach  ,  a nie występują  o 
ekwiwalent .
Radny Daniel Lesner zabierając ponownie głos powiedział o nagrodach  w minionych  latach jakie 
otrzymywały  jednostki  pożarnicze OSP z  budżetu  gminy  przy  okazji  Dnia  Strażaka i  były  to 
nagrody  za udział w akcjach ratowniczych .
Radny Bogdan Chaładus – powiedział ,że jest informacja Komendy Powiatowej , że dopiero od 
czerwca 2010 r. są  wykazy imienne , co jest dowodem . 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała m.in. ,że komisja  wzięła pod 
uwagę aspekt finansowy , a mianowicie  obecna  sytuacja finansowa gminy nie pozwala na wypłatę 
zaległości .
W dalszej dyskusji wójt odpowiedział na pytanie radnego Jarosława Korneta , że był wypłacany 
ekwiwalent  pieniężny  za  udział  w  szkoleniach  pożarniczych  i  wyjaśnił,  że  większe   środki 
przeznaczano  na zakup sprzętu  dla jednostek , bo takie było ustne porozumienie .
Po  wyjaśnieniach  radcy  prawnego  Romana  Janiła  dotyczących   m.in.  tego  ,że  można 
udokumentować  udział w działaniach ratowniczych na podstawie zeznania świadka i  to ,że nie 
może odpowiedzieć czy ewentualnie  taką sprawę w  Sądzie można obronić czy nie . 
Przewodniczący rady powiedział ,że Rada Gminy ma prawo takie podjąć uchwałę, bo to jest zgodne 
z prawem. 
Wobec  powyższego  przewodniczący  rady  poddał  pod  głosowanie  w/w  projekt  uchwały  nie 
uwzględniający wniosku Pana Sebastiana Janiak .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  12 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i 2 głosami „ wstrzymującymi się „ - podjęła uchwałę Nr XXI/87/12 , która stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu . 
Ad.16
Podjęcie  uchwały  Nr  XXI/188/12  w  sprawie  uchwalenia  „  Programu  współpracy  gminy 
Stargard Szczeciński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi
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działalność pożytku publicznego w 2013 r. „ 
Przewodniczący rady gminy odczytał projekt uchwały .
Wójt Gminy poprosił radnych o naniesienie poprawki, bo wystąpił błąd    w załączniku do uchwały 
tj.  Rozdział 11 . Finansowanie programu  w zdaniu  o brzmieniu „Prowadzenie placówek wsparcia 
dziennego na terenie Gminy Stargard Szczeciński jest zapisane: 125 000.00 zł, a winno być :
100 000,00 zł „
Po naniesieniu poprawki przez radnych odbyło się głosowanie .
Rada Gminy w obecności  14 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i  głosy „  wstrzymujące się  „  0 – podjęła uchwałę  Nr XXI/188/12 ,  która stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu . 
Ad.17
Podjęcie uchwały Nr XXI/189/12 w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 r.
 Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności  14 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się  „ 0 – podjęła uchwałę  Nr XXI/189/12 , która stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu .
Ad.18
Podjęcie uchwały Nr XXI/190/12 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności  14 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i  głosy „  wstrzymujące się  „  0 – podjęła uchwałę  Nr XXI/190/12 ,  która stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu .
Ad.19
Podjęcie uchwały Nr XXI/191/12 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i  głosy „  wstrzymujące się  „  0 – podjęła uchwałę  Nr XXI/191/12 ,  która stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu . 
Ad.20
Podjęcie uchwały Nr XXI/192/12 w sprawie wyrażenia zgody do zawarcia aneksu nr 4, do 
umowy współpracy w sprawie udziału w przedsięwzięciu pod nazwą „Ochrona wód jeziora 
Miedwie  poprzez  budowę  kanalizacji  i  przebudowę  oczyszczalni  ścieków  na  obszarze 
aglomeracji Stargard Szczeciński „  
Skarbnik Gminy do aneksu Nr 4 stanowiącego załącznik do projektu uchwały podała do protokołu 
numery rachunku i tak w §5 ust.1 pkt 2 lit. a) rachunek nr: 61124039011111001034003328   i lit. b) 
rachunek nr :61124039011111001047066785.
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXI/192/12 , która stanowi 
załącznik nr 20 do protokołu . 
Ad.21
Podjęcie uchwały Nr XXI/193/12 w sprawie nabycia przez Gminę Stargard Szczeciński lokalu 
mieszkalnego z przeznaczeniem za lokal socjalny 
Wójt Gminy- poprosił o wykreślenie z projektu uchwały  zarówno w nazwie uchwały jaki i w treści 
słów „ z przeznaczeniem za lokal socjalny „ dlatego,że w lokalu socjalnym można zameldować 
osoby na czas określony i zapis ten  ogranicza wysokość poboru czynszu mieszkaniowego. 
Dodatkowo wójt poinformował ,że gmina będzie się starała o dofinansowanie  z   Banku 
Gospodarstwa Krajowego . 
Radni wyrazili zgodę i dokonali wykreślenia .
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwał uwzględniający wykreślenie słów„ z przeznaczeniem 
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za lokal socjalny „ i  z uwagi na brak pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „ za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXI/193/12 , która stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu . 
Radny Bogdan Chaładus – nawiązując do artykułu jaki ukazał się w prasie na temat   sytuacji   
mieszkaniowej rodzin zajmującej lokal w budynku Rogowo 15 , to jak m.in. powiedział radny ,z 
artykułu wynikało, że sytuacja jest zła ze złej woli gminy i zdaniem radnego , przedstawienie 
sytuacji   z jednego punktu widzenia jest nieuczciwe tak do końca,  bo nic się nie mówi na temat 
tego co sądzą mieszkańcy o dbałości tej rodziny  o to mienie . 
Radny powiedział ,że należałoby bardziej przyjrzeć się gminnym lokalom  komunalnym  , a 
zwłaszcza nowym lokalom i zaznaczył , iż uważa aby bardziej kontrolować w jakim stanie jest 
mienie gminy,  aby potem nie było tak ,że nadzór nakazał rozbiórkę .
Ad.22
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Hubert Lis przedstawił 
opinię komisji do tematu dotyczącego stanu mienia komunalnego, a mianowicie : 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu przyjęła bez uwag informację o stanie mienia 
komunalnego według stanu na dzień 15 października 2012 r. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili . 
Ad.23
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił opinię 
komisji do informacji o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami alkoholowymi w 
roku 2012 , a mianowicie : 
Komisja Socjalno -Porządkowa i Oświaty po przeanalizowaniu na posiedzeniu  w dniu 23 
października 2012 r. informacji o wynikach przeprowadzonych kontroli dotyczących przestrzegania 
zasad obrotu napojami alkoholowymi w roku 2012 w punktach sprzedaży alkoholu na terenie 
gminy – uwag nie zgłosiła i informację przyjęła .   
Radni pytań i uwag nie zgłosili .
Ad.24
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji odnośnie 
windykacji długów należnych gminie za rok 2011, a mianowicie : 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 24 października 2012 roku dokonała analizy windykacji 
długów podatkowych oraz windykacji długów cywilnoprawnych za 2011 rok . Komisja 
przedstawioną informację przyjęła i nie wniosła zastrzeżeń co do sporządzonej informacji . 
Radni uwag i pytań nie zgłosili . 
Ad.25 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawiając informację o złożonych oświadczeniach majątkowych 
w pierwszej kolejności przedstawił informację Naczelnika Urzędu  Skarbowego w Stargardzie 
Szczeciński odnośnie wyników analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez Wójta Gminy 
Stargard Szczeciński i Przewodniczącego Rady Gminy Stargard Szczeciński oraz wynik analizy 
dotyczące tych samych osób przesłane przez Zachodniopomorski Urząd Wojewódzki w Szczecinie.
Następnie Przewodniczący rady odczytał informację o złożonych oświadczeniach majątkowych 
przez radnych Rady Gminy Stargard Szczeciński za rok 2011- zawierającą analizę tych 
oświadczeń .
Kolejno Wójt Gminy przedstawił informację o złożonych  oświadczeniach majątkowych  za rok 
2011 przez osoby ustawowo do tego zobowiązane. 
Radni uwag i pytań do przedstawionych informacji nie zgłosili , a przewodniczący poinformował ,
że można dokładnie zapoznać się z analizą swoich oświadczeń na podstawie pism znajdujących się 
w biurze rady .
Ad.26
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz złożył informację o pracy w okresie międzysesyjnym , a 
mianowicie : 
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I. Zarządzeniem Nr 148/12 z dnia 27 września br. dokonano zmian budżetu gminy na 2012 r. 
oraz ustalono układ wykonawczy do zmian poprzez:
1. Zwiększenie dochodów i  zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę  289 zł  z tego:

a) Dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych  - 200 zł
-  w dziale 852 Pomoc społeczna – dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na 
realizację  zadań  bieżących  z  zakresu  administracji  rządowej  oraz  innych  zadań 
zleconych gminie ustawami – pomoc finansowa realizowana na podstawie rządowego 
programu wspierania niektórych osób pobierających świadczenie pielęgnacyjne.

b) Dochody i wydatki związane z realizacją zadań własnych  - 89 zł
- w dziale 801 Oświata i wychowanie – dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na 
realizację  własnych zadań  bieżących gmin-  z  przeznaczeniem na sfinansowanie prac 
komisji kwalifikacyjnych i egzaminacyjnych powołanych w 2012 r. do spraw awansu 
zawodowego nauczycieli.

II. Zarządzeniem Nr 150/12 z dnia 28 września br. dokonano zmian w budżecie gminy na 2012 
r. oraz zmian w układzie wykonawczym poprzez:

        1. Zmniejszenie i  zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę  109.013 zł  z tego:
a) Wydatki związane z realizacją zadań własnych  - 104.937 zł w tym:

    - w dziale 600 Transport i  Łączność  - zmniejszono i zwiększono wydatki w 
      poszczególnych paragrafach o kwotę 20.620 zł
   - w dziale 700 Gospodarka Mieszkaniowa  - zmniejszono wydatki w poszczególnych         
    paragrafach o kwotę 11.700 zł i  zwiększono wydatki o kwotę 16.490 zł, 
   - w dziale 710 Działalność usługowa  - zmniejszono i zwiększono wydatki w 
     poszczególnych paragrafach o kwotę 7.500 zł
    - w dziale 750 Administracja publiczna -  zmniejszono i zwiększono wydatki w 
      poszczególnych paragrafach o kwotę 13.440 zł
    - w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa -  zmniejszono i 
      zwiększono wydatki w poszczególnych paragrafach o kwotę 11.000 zł
    - w dziale 758 Różne rozliczenia -  zmniejszono wydatki o kwotę  4.790 zł ,  
    - w dziale 801 Oświata i wychowania -  zmniejszono i zwiększono wydatki w 
      poszczególnych paragrafach o kwotę 2.490 zł
    - w dziale 852 Pomoc społeczna -  zmniejszono i zwiększono wydatki w poszczególnych 
      paragrafach o kwotę 14.981 zł
    - w dziale 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej -  zmniejszono i 
      zwiększono wydatki w poszczególnych paragrafach o kwotę 600 zł
    - w dziale 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska - zmniejszono i 
      zwiększono wydatki w poszczególnych paragrafach o kwotę 1.031 zł
    - w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - zmniejszono i 
      zwiększono wydatki w poszczególnych paragrafach o kwotę 10.285 zł
    - w dziale 926 Kultura fizyczna - zmniejszono i zwiększono wydatki  w poszczególnych 
      paragrafach o kwotę 6.500 zł.

b) Dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych  - 4.076 zł w tym:
    - w dziale 750 Administracja publiczna -  zmniejszono i zwiększono wydatki w paragrafach 
      o kwotę 2.500 zł, 
    - w dziale 852 pomoc społeczna -  zmniejszono i zwiększono wydatki w paragrafach o 
      kwotę  1.576 zł ,  
Ustalony został układ wykonawczy do dokonanych zmian w podziale na jednostki organizacyjne i 
jednostki pomocnicze realizujące wydatki budżetowe.
III. W dniu 10 października do Urzędu wpłynęło Wystąpienie Pokontrolne z przeprowadzonej 
kontroli  przez  Najwyższą  Izbę  Kontroli  w  zakresie  „  Funkcjonowania  funduszy  sołeckich” 
w Gminie Stargard Szczeciński.
Zakres kontroli obejmował: tworzenie funduszu sołeckiego, obliczenia wartości funduszu i 
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wysokości refundacji środków z budżetu państwa oraz realizacji zadań.
NIK oceniła negatywnie funkcjonowanie funduszu sołeckiego w Gminie w latach ( 2010-2012 I 
półrocze) i zgodnie z wnioskiem należało dokonać korekty wniosków o zwrot z budżetu państwa 
części wydatków gminy wykonanych w ramach funduszu sołeckiego za rok 2010 i 2011 i zwrócić 
do budżetu państwa dotacji pobranej w nadmiernej wysokości za 2010 r. kwota 6.710 zł i za rok 
2011 w kwocie 11.752,40 zł.
IV. Gmina  zamierza  przystąpić  do  Związku  Gmin  Dolnej  Odry  z  siedzibą  w  Chojnie  i 
powierzyć  Związkowi  wykonywanie zadań  publicznych związanych z  utrzymaniem czystości  i 
porządku oraz w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi , zgodnie z ustawą o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach o ile Rada podejmie uchwałę o przystąpieniu Gminy do Związku.
Podpisane  zostanie  ze  Związkiem  porozumienie  w  zakresie  opracowania  przez  Związek  i 
przekazanie gminie projektów następujących dokumentów niezbędnych do wprowadzenia Systemu 
na terenie gminy tj:
     -regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminach w części dotyczącej gospodarki 
      odpadami,
    - niezbędnych projektów uchwał Rady określonych w Ustawie.
W   przypadku  przyjęcia  regulaminu  i  podjęcia  uchwał  wspólnie  przeprowadzone  zostanie 
postępowanie  o  udzielenie  zamówienia,  którego  przedmiotem  będzie  odbieranie  i 
zagospodarowanie odpadów na terenie gminy.
W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa:
- w dniu 05.10.2012 r. podpisano akt notarialny na zakup przez Gminę działki 120/3-175 m2 w Stra-
chocinie. Cena 4 550,00 zł. Działka przeznaczona na poszerzenie pasa drogi gminnej (dz. 130)
- podpisano akt notarialny na zakup działki 378/15-69 m2 w Grządzicach. Cena 1380 zł na poszerze-
nie pasa drogi gminnej (dz. 377)
- w dniu 16.10.2012 r. przeprowadzono rokowania na sprzedaż dwóch nieruchomości:                      
1) lokal użytkowy Klępino 33 (stara biblioteka) cena 80.000 – brak oferentów.
2 ) działka niezabudowana o pow. 0,13 ha w Trzebiatowie cena wywoławcza 20.000 – brak
 oferentów
– wystawiono 11 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstwa rolnego
– wybrano  wykonawcę  prac  polegających  na  oszacowaniu  wartości  nieruchomości 
(27 nieruchomości) dla potrzeb ustalenia opłaty adiacenckiej z tytułu podziału nieruchomości. Wy-
brano Biuro Wyceny Nieruchomości „Dom–Mech” Katarzyna Korbutowicz cena  17 158,50 zł.
– wszczęto z urzędu 25 postępowań administracyjnych w sprawie ustalenia opłaty adiacenckiej 
z tytułu podziału nieruchomości.
- wydano 10 zezwoleń na usunięcie drzew.
- w miesiącu wrześniu wydano 154 decyzje za zwrot podatku akcyzowego.
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji:
I. Zadania wykonane
1.Dokonano remontu pomieszczeń  w byłej szkole  w Koszewie, w celu przystosowania ich pod  
  działalność przedszkola TPD.
2.Wymieniono  grzejnik c.o. w świetlicy przy szkole w Koszewie.
3.Wymieniono część rur spustowych oraz rynien na  budynku  biblioteki gminnej w Pęzinie.
 4.Dokonano remontu pomieszczeń w budynku  mieszkalnym w Barzkowicach 6, przeznaczonego  
  do zasiedlenia  przez rodzinę  z budynku w Rogowie15, przeznaczonego do rozbiórki.
5.Wykonano prace zabezpieczające budynek w Rogowie 15,  przeznaczony do rozbiórki (w tym 
demontaż licznika  energii i wodomierza), oraz oznakowano  budynek tablicami ostrzegawczymi i 
teren wokół budynku taśmą ostrzegawczą.
Ponadto:
1. Wydano  zgodę  oraz  decyzję  na  zajęcie  pasów  drogowych  dróg  wewnętrznych i dróg 

gminnych,  a  także  na   umieszczenie  urządzeń   infrastruktury  technicznej  w  pasach 
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      drogowych dróg wewnętrznych i dróg gminnych.
2. Wyrażono zgodę na lokalizację w pasach drogowych dróg wewnętrznych i gminnych:

c) przyłączy wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 5 szt.
− odcinków sieci wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 3  szt.
− zjazdów na tereny działek budowlanych – 2 szt.
3. Przeprowadzono odbiór zajmowanego pasa drogowego dróg wewnętrznych i dróg gminnych – 4 

szt.
II. Postępowania przetargowe
1. Zakończono postępowanie w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia  publicznego pn.: 

„Remont drogi osiedlowej  nr 502 w Pęzinie”. W postępowaniu złożono dwie oferty cena 
najtańszej oferty 228 905,72 zł cena oferty najdroższej  279 877,62 zł. Podpisano umowę 
z wykonawcą Strabag Sp. z o.o. ul. Parzniewska 10 z siedzibą w Pruszkowie cena brutto 
228 905,72.

2. Prowadzone jest postępowanie w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia  publicznego 
pn. „Zakup energii elektrycznej na potrzeby grupy zakupowej utworzonej przez jednostki 
samorządu  terytorialnego z terenu Powiatu Stargardzkiego”. Postępowanie w fazie przed 
podpisaniem umowy (realizacja zadania  wspólnie z powiatem stargardzkim).  

3. Zakończono przygotowywanie do ogłoszenia postępowania w trybie przetargu 
nieograniczonego  zamówienia publicznego, którego przedmiotem jest „Budowa oświetlenia 
ulicznego w Grzędzicach”. Postępowanie w fazie oczekiwania na akceptację do ogłoszenia.

4. Prowadzone jest  postępowanie w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia  publicznego 
pn. „Zimowe utrzymanie dróg, związanych z dowozem uczniów do szkół, zlokalizowanych  na 
terenie Gminy Stargard Szczeciński  w sezonach zimowych  2012/2013 i 2013/2014. 
Postępowanie w fazie ogłoszenia.

5. Zakończono postępowanie w trybie bezprzetargowym wyboru wykonawcy obsługi 
inwestorskiej zadania inwestycyjnego p.n. „Remont drogi  osiedlowej nr 502 w Pęzinie”. W 
postępowaniu złożono dwie oferty cena najtańszej oferty 4 428,00  zł cena oferty najdroższej 
7 096,08 zł. Podpisano umowę z wykonawca Usługi Projektowo –  Budowlane  Roman 
Kaczmarek ul. Powstańców Warszawy 3c/10 z siedziba w Stargardzie Szczecińskim, cena brutto 
4 428,00 zł.

W Referacie Planowania Przestrzennego:
1. Wydano:

- 38 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym dwie na rzecz gminy: pod 
budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne na terenie gminnych działek w Małkocinie,
- 7 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, w tym na rzecz gminy w sprawie 
ustalenia  lokalizacji  inwestycji  celu  publicznego  dla  inwestycji  polegających  na  budowie 
systemów kanalizacyjnych w miejscowości Grzędzice,
- 2 decyzje w sprawie przeniesienia decyzji o warunkach zabudowy,    

− 9 opinii  o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego  lub  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego gminy, 

− 7 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału nieruchomości z 
ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego lub przepisami odrębnymi, w 
tym działki gminnej w  Grzędzicach,

− 7 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,

− 29  zaświadczeń  o  przeznaczeniu  terenów  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy,

− 5 informacji o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 
oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,
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− 5 zawiadomień o ustaleniu numerów porządkowych dla budynków mieszkalnych. 
Ponadto  Wójt  poinformował,  że  brał  udział  w  niżej  wymienionych  spotkaniach 
i uroczystościach:
29.09.2012 r.- Dożynki w Skalinie
10.10.2012 r.- Ślubowanie kl.I w Gimnazjum
12.10.2012 r.- Ślubowanie kl.I  SP w Małkocinie i SP Strachocinie 
12.10.2012 r.- spotkanie z kierownikiem Biura Związku Dolnej Odry w sprawie odpadów
12.10.2012 r.- spotkanie z rodzicami przedszkolaków w Krąpielu
16.10.2012 r.- Ślubowanie uczniów kl.I SP Pęzino i SP Grzędzice
18.10.2012 r.- RIO Szczecin i Związek Gmin Dolnej Odry Chojna
19.10.2012 r.- Ślubowanie kl.I SP Sowno
24.10.2012 r.- Zebranie wiejskie w Trzebiatowie
Zastępca Wójta przedstawił informację dotyczącą prowadzonych postępowań w sprawie wydania 
decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięć pn.:

– „Budowa 4 elektrowni wiatrowych o mocy do 3MW każda (jt. do 12 MW) zadanie 1 Mał-
kocin, wraz z towarzyszącą  infrastrukturą  drogową  i elektroenergetyczną  na działkach 5, 
144/1, 164/6, 193/3 obręb Małkocin”,

– „Budowa 7 elektrowni wiatrowych o mocy do 3MW każda (jt. do 21 MW) zadanie 2 Mał-
kocin, wraz z towarzyszącą infrastrukturą drogową i elektroenergetyczną na działkach 52, 
56, 93, 172/3, 221/1, obręb Małkocin”,

– „Budowa  3  elektrowni  wiatrowych  o  mocy  do  3MW  każda  (jt.  do  9  MW)  zadanie 
3 Małkocin, wraz z towarzyszącą infrastrukturą drogową i elektroenergetyczną na działkach 
7/9, 92, 101 obręb Małkocin”,

– „Budowa  4  elektrowni  wiatrowych  o  mocy  do  3MW każda  (jt.  do  12  MW)  zadanie 
4 Grabowo/Małkocin, wraz z towarzyszącą infrastrukturą drogową i  elektroenergetyczną na 
działkach 178, 179, 189, obręb Grabowo oraz 232/15, obręb Małkocin”,

– „Budowa 5 elektrowni wiatrowych o mocy do 3MW każda (jt. do 15 MW) zadanie 5 Grabo-
wo, wraz z towarzyszącą infrastrukturą drogową i elektroenergetyczną na działkach  28/5, 
28/3, 102, 122, 128, obręb Grabowo”.

 a mianowicie:
- dnia 10.08.2012 r.- złożono wnioski przez ENERGY ON WEST w sprawie wydania decyzji o śro-
dowiskowych uwarunkowaniach dla ww. przedsięwzięć

– dnia 03.09.2012 r.- uzupełniono wniosek przez Inwestora
– dnia 11.09.2012 r.- obwieszczono / zawiadomiono pisemnie strony o wszczęciu postępowa-

nia w/w sprawie
– dnia 11.09.2012 r.- wystąpiono do Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w 

Stargardzie Szczecińskim oraz do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Szczeci-
nie w celu wydania opinii co do potrzeby przeprowadzenia oceny oddziaływania przedsię-
wzięcia na środowisko

– dnia 26.09.2012 r.-  Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Szczecinie wydał opinię, 
informującą, iż w przypadku uzyskania odrębnych decyzji dla poszczególnych etapów reali-
zacji przedsięwzięcia wydaje się jedną decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach, po-
nadto przedsięwzięcia powiązane technologicznie kwalifikuje się jako jedno przedsięwzię-
cie, także jeżeli są one realizowane przez różne podmioty.
Wobec powyższego RDOŚ w Szczecinie wniósł o przedłożenie jednej spójnej dokumentacji 
dla całego przedsięwzięcia, z ewentualnym wyszczególnieniem poszczególnych etapów, w 
celu wydania jednej decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgodnie z art. 72 ust.5
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ww. ustawy.

– dnia 01.10.2012 r.- wydano opinię sanitarną o stwierdzeniu potrzeby przeprowadzenia oceny 
oddziaływania na środowisko ww. przedsięwzięcia, określająca jednocześnie zakres raportu.

– dnia 08.10.2012 r.- inwestor wniósł o wycofanie wniosku o wydanie decyzji o środowisko-
wych uwarunkowaniach dla przedmiotowych inwestycji.

– dnia 17.10.2012 r.- obwieszczono/zawiadomiono pisemnie strony postępowania o zakończo-
nym postępowaniu dowodowym mającym na celu zebranie niezbędnych dowodów do wy-
dania stosownej decyzji ww. sprawie (tj. decyzja umarzająca postępowanie)

Ponadto Zastępca Wójta Jerzy Makowski przedstawił również  informację dotyczącą prowadzonego 
postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia 
pn.: Budowa zespołu elektrowni wiatrowych o mocy łącznej do 69 MW wraz z towarzyszącą infra-
strukturą drogową i elektroenergetyczną- obręb Małkocin i Grabowo", gmina Stargard Szczeciński, 
jak niżej :

– dnia 08.10.2012 r.- złożony został  wniosek przez ENERGY ON WEST w sprawie decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach dla ww. przedsięwzięcia.

– dnia 22.10.2012 r.- obwieszczeniem zawiadomiono strony o wszczęciu postępowania w/w 
sprawie.

– dnia 22.10.2012 r.- wystąpiono do Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w 
Stargardzie Szczecińskim oraz do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Szczeci-
nie w celu wydania opinii co do potrzeby przeprowadzenia oceny oddziaływania przedsię-
wzięcia na środowisko.

Radni uwag i pytań do złożonych informacji nie zgłosili . 
Ad.27
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal  poinformował ,że uczestniczył w Zjeździe 
Przewodniczących Rad Województwa Zachodniopomorskiego zorganizowanego w dniach 19-20 
października 2012 r. i pozytywnie  wypowiedział się o tym zjeździe .  
Kolejno przewodniczący przedstawił sprawę pisma Mieszkańców Grzędzic dotyczącą  opłaty 
adiacenckiej, które zostało złożone podczas obrad poprzedniej sesji przez radnego Daniela Lesner i 
tutaj przewodniczący odczytał pełną treść pisma . Następnie przewodniczący poinformował ,że 
udzielił  odpowiedzi  Mieszkańcom Grzędzic, iż tą sprawą rada  zajmie się podczas obrad 
najbliższej   sesji  i to ,że komunikował się w tej sprawie z radcą .
Przewodniczący poinformował,że  jest przygotowana  odpowiedź Wójta Gminy w tej sprawie i 
zapoznał radnych z jej treścią .  
Wójt Gminy – odnosząc się do tej sprawy m.in. powiedział ,że uchwała obowiązuje od 2005 roku
i  nie jest tylko uchwałą  dla mieszkańców Grzędzic .Jest obecnie martwą uchwałą powiedział wójt i 
jeżeli mieszkańcy będą się domagać to będę zmuszony ją stosować .
Radca prawny Roman Janił zabierając głos w tej sprawie m.in. powiedział ,że po wybudowaniu 
urządzeń infrastruktury   technicznej wartość nieruchomości wzrasta , a prawo w tej sprawie mówi 
jasno .  
Radny Daniel Lesner zabierając kolejno głos powiedział m.in. o tym , czego oczekują mieszkańcy , 
aby było zapewnienie wójta, że nie będzie opłata  naliczana i to iż może być nowe  pismo 
mieszkańców o obniżenie procentu .
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło wyjaśniła ,że w chwili obecnej trwają prace projektowe , po 
zakończeniu inwestycji podjęty zostanie temat dotyczący opłaty.
Radny Daniel Lesner – powiedział ,że jest grupa mieszkańców ,która nagłośnia tą sprawę i nawet 
podają konkretne kwoty mimo, że nigdy ta opłata nie była pobierana  , ale  mieszkańcy Grzędzic się 
obawiają  .
Sekretarz Gminy wyjaśniła ,dlaczego do tej pory nie była naliczana w gminie opłata , ponieważ 
koszty określenia samej wartości przewyższałyby tą opłatę  i dodała ,że na Grzędzicach będą 
zrobione takie symulacje . 
Podsumowując przewodniczący powiedział ,że jako odpowiedź zostanie wysłane pismo wójta po 
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dopisaniu ,że nie ustalano i nie naliczano tej opłaty do tej pory na terenie gminy .  
Następnie przewodniczący rady odczytał pismo Rady Sołeckiej wsi Poczernin w sprawie 
zagwarantowanie środków finansowych w nowym budżecie na rok 2013 na ułożenie kostki 
brukowej na terenie przyległym do świetlicy wiejskiej w Poczerninie .
Uzasadnienie tej prośby dodatkowo przedstawił radny Jarosław Kornet informując ,że takie same 
pismo złożył Wójtowi Gminy.
Ad.28
Brak interpelacji .
Ad.29 
Radny Jarosław Kornet zapytał o zabezpieczenie budynku w Rogowie 15 , który ma być rozebrany 
i czy są na to zabezpieczone  środki .
Wójt Gminy – odpowiedział ,że nie było zaplanowanych środków , ale będzie gmina się starać tak , 
aby ten budynek rozebrać najtaniej .
Z obrad sesji został zwolniony radny Bogdan Chaładus i Agnieszka Lenda  .  
Ad.30 
Wójt Gminy w sprawach różnych poruszył temat dotyczący ustalenia wysokości ceny skupu 1 dt 
żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2013 i przypomniał ,że projekt uchwały podlega 
zaopiniowaniu przez Izby Rolnicze i dopiero może być uchwalony przez radę. Następnie wójt podał 
cenę ogłoszoną w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego , która wynosi 75,86 zł 
za 1 dt i powiedział ,że biorąc pod uwagę dobry rok w rolnictwie i potrzeby budżetu proponuje cenę 
obniżyć do 60 zł za 1 dt żyta. 
Przewodniczący rady zabierając głos m.in. powiedział ,że jest zgłoszona propozycja wójta , że 
faktycznie rok bieżący dla rolnictwa był łaskawy  i to, że nie należy szukać pieniędzy u podatników 
tylko w oszczędnościach i zaproponował cenę 50 zł za 1 dt i  zaznaczył ,że rolnicy płacą podatki i 
dodał ,że gminie pieniądze by się przydały .
Radny Marian Góra  - powiedział ,że jest osobiście za propozycją 60 zł od 1 dt i dodał ,że w 
przypadku kiedy dana osoba nie będzie mogła wywiązać się z opłaty , to zwróci się do Wójta o 
umorzenie . 
Wójt Gminy odpowiedział ,że zawsze istnieje możliwość umorzenia w przypadku gdy zagraża to 
bezpieczeństwu socjalnemu i tutaj wójt podał ceny proponowane w innych gminach .(np. Dolice 60 
zł za 1 dt , Marianowo 65 zł za 1 dt ).
Radny Hubert Lis – powiedział ,że znając sytuacje finansową gminy , propozycja wójta jest 
wyważona .
Radny Jarosław Kornet – zabierając głos m.in. powiedział, iż wójt przyjmując cenę 60 zł za  1 dt 
żyta  i taką  cenę może podać do Izby Rolniczej . 
Przewodniczący rady powiedział ,że jego propozycja to 50 zł za 1 dt żyta i jest to cena do 
zaakceptowania  , bo reprezentuje przewodniczący rolników. 
Jaką decyzję podejmiemy, to każdą decyzję będę szanował – powiedział przewodniczący .
Wójt Gminy – podsumowując powiedział ,że w projekcie uchwały do Izby Rolniczej wstawi cenę 
60 zł za 1 dt żyta .
Radny Jarosław Kornet powiedział m.in. o tym, że są osoby na terenie gminy  ,  które oprócz 
gospodarstwa rolnego , mają dodatkową pracę jak np. sklep  .
Przewodniczący rady zapytał o inne propozycje.
Radny Marian Góra – zaproponował, aby wypośrodkować cenę i  podał propozycję 55 zł za 1 dt 
żyta . 
Wobec powyższego przewodniczący poddał pod głosowanie trzy propozycje tj : 50 zł za 1dt , 55 zł 
za 1dt i 60 zł za 1 dt .
Rada Gminy w obecności 12 radnych obecnych na sali podczas głosowania za wyżej 
przedstawionymi propozycjami wypowiedziała się jak niżej :

– 50 zł za 1 dt       -  3 osoby „za” ,
– 55 zł za 1 dt       -  5 osób „za'” ,  
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– 60 zł za 1 dt       -  4 osoby „za” 

Radny Jarosław Kornet – poprosił o przycięcie gałęzi drzew przy drodze na trasie Lubowo – 
Poczernin .
Radny Daniel Lesner- przypomniał o lampie oświetleniowej na ulicy Gryfa w Grzędzicach , która 
znajduje się w zarośniętych gałęziach drzew pomiędzy linami energetycznymi .
Ad. 31 
Przewodniczący rady poinformował o terminie zwołania następnej sesji i terminach posiedzeń 
komisji , a mianowicie : 

– XXII sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński, dnia  30 listopada 2012 r. godz. 10 00

      -     posiedzenie komisji socjalno - porządkowej i oświaty , dnia 26 listopada  2012 r. godz. 800   ,
      -     posiedzenie komisji rewizyjnej , dnia 27 listopada 2012 r. godz. 800    
       -     posiedzenie komisji gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 28 listopada 2012 r.
            godz. 900 
Ad.32
Wobec wyczerpania porządku obrad XXI Sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński Przewodniczący 
Rady Gminy Edward Kosmal podziękował wszystkim za udział i o godz. 13 40  zamknął obrady .
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Data sporządzenia :                                                                      Data podpisania :
2012.10.26                                                                                    2012. ….........................


